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Nový dech při přípravě zákona o vysokých školách 
 

(Ke konferenci „Právní rámec reformy vysokých škol“, Praha, sál Martinů HAMU, 29.6. 2011) 
 

Libor Pátý 

 
Se změnou ve vedení ministerstva školství v červnu 2011 se ještě dále rozšířil okruh insti-

tucí a různých skupin z akademického prostředí, vyslovujících se k přípravě věcného záměru 
zákona o vysokých školách. Zřetelně se to ukázalo na konferenci v sále Martinů v malostran-
ském Lichtenštejnském paláci, konané z podnětu profesora Wilhelma, náměstka ministra.  
 

Z diskutovaných témat zasluhuje mimořádnou pozornost samosprávnost a autonomie 
vysokých škol v jejich vztahu k průmyslu. O otevřenosti vysokých škol pro spolupráci 
s průmyslem není nejmenších pochyb. Rozdílné názory se ukazují v souvislosti s koncepcí 
řízení vysoké školy správní radou. V tomto ohledu není zřejmě všem vlastní samozřejmost 
předpokladu dobrých výsledků vědecké a výzkumné práce vysoké školy, kterým je jejich 
vlastní volba způsobu práce, cílů a cest vedoucích k novému poznávání a objevům. Je v zájmu 
samého průmyslu neupouštět neuváženě od dosavadní podoby samosprávy, má-li při trvalém 
rozvoji technologií těžit z budoucích výsledků vědecké a výzkumné práce našich vysokých 
škol. 
 

Věřme, že další práce na přípravě zákona o vysokých školách povede nejen k jeho žádoucí 
podobě, ale objasněním situace v uvedeném směru také poukáže na škodlivost snah těch, kdo 
by usilovali o využití vysokých škol především k svému vlastnímu prospěchu. 


